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Is beleggen populairder aan het worden? En als dat zo is, geeft dat dan 

een reden om negatief te worden op de aandelenmarkten? Want als ie-

dereen gaat beleggen moet het wel fout gaan.  

Nu komt het wat pedant over door te stellen dat beleggen alleen voor een kleine 

geselecteerde groep is. Het staat in tegenstelling namelijk tot hoe ooit aandelen 

werden bedacht. Namelijk dat een ieder kon profiteren van de welvaart. Dat 

daarmee ook het risico kon worden verminderd was een gunstig bijeffect. Maar 

aandelenbeleggen heeft natuurlijk ook een risico van forse koersdalingen.  

Dat weten diegenen die de afgelopen 20 jaar hebben belegd maar al te goed. En 

dus is een ieder op zoek  naar het signaal dat de constant stijgende koersen tot 

een halt komen. Als je op feestjes aandelentips hoort, dan staat de markt op een 

recordstand en kan je beter wegblijven. Nu er is één geruststelling. Op de mees-

te feestjes gaat het niet over aandelen maar over Bitcoin. Angst voor een aande-

lencorrectie kwam er deze week ook door de stijgende rente in de Verenigde 

Staten. Als obligaties een aantrekkelijker rendement hebben dan aandelen dan 

zullen beleggers eerder in obligaties gaan investeren en dalen de koersen van 

aandelen. Een theorie. De praktijk is anders.  De afgelopen week waren het met 

name de financiële waarden die stegen. De stijgende rente is in hun voordeel. 

Een ander fenomeen dat weinig aandacht krijgt is het tekort aan aandelen. Afge-

lopen jaar kwamen er 189 nieuwe bedrijven (IPO’s) naar de beurs in de Verenig-

de Staten. Voor in totaal $ 50 mrd aan nieuw geld werd er opgehaald. Ten op-

zichte van 2016 een verdubbeling. Maar in de jaren tachtig waren het gemiddeld 

200 per jaar aan nieuwe IPO’s. En in 1999 waren het er 547 en 439 in 2000. Het 

aantal nieuwe aandelen is dus laag zeker als we zien dat de technologiesector 

het zo goed heeft gedaan het afgelopen jaar. Men zou dan met name in deze 

sector verwachten dat veel bedrijven gebruik maken van het positieve marktsen-

timent. Een verklaring voor het niet massaal een beursnotering aanvragen is dat 

vooral de Private Equity dit voorkomt. Zij kopen reeds voor een mogelijke beurs-

gang de bedrijven op. Want ook bij Private Equity is er veel geld ter beschikking. 

Niet alleen zorgen ze voor minder IPO’s, zij halen ook regelmatig aandelen van 

de markt. Het gevolg in de Verenigde Staten is dat er eind 2017 3.600 beurgeno-

teerde bedrijven waren. In 1997 waren dat er nog 7.500. Het aantal beursgeno-

teerde aandelen is sinds de zeventiger jaren nog nooit zo laag geweest. Geen 

tekenen van te groot enthousiasme voor aandelen.  
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